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Vážení spoluobčané, 

únor za námi a my vyhlížíme jaro, chvíli to vypadalo, že už…jenže paní zima se ještě drží 

svého žezla a tak v závěru února nasypala, a my se můžeme kochat zasněženou krajinou, a co 

nám ještě dopřála?  Vláhu, která před vypuknutím jara je tak důležitá pro naše zahrady a pro 

přírodu vůbec, a tak to paní zimě odpusťme a buďme vděční za nadílku. Škoda jen, 

že nedorazila o týden dřív na náš masopust.   

První Oldřichovský masopust začínal u školy, průvod se vydal směrem kulturní centrum 

doprovázen nazdobeným traktorem. Po cestě nás hostili hospodáři a hospodyně, kteří 

za pohoštění obdrželi zdravici, přání úrodného roku a tanec s medvědem…umíte si asi 

představit, že nastávaly situace, kdy ač nám pršelo na hlavy, průvodem se nesly výbuchy 

smíchu. Špatné počasí, neštovice a virózky ve škole a školce, to vše přispělo k malé účasti 

v průvodu. Děkujeme Lindě Iserové, Ivanovi Šulcovi s rodinou, cukrárně paní Koníkové 

a jejímu osazenstvu, panu Mrňákovi, Marušce Hladíkové a našemu obchůdku za pohoštění, 

a nechci je děsit, ale ráda bych, aby se tato tradice u nás zabydlela. Nakonec k našemu 

CVaKu přece jen návštěvníci dorazili. O bezpečnou cestu masopustních maškar se starali 

naši hasiči, kteří nám kryli záda a je jasné, že blikající hasičský vůz budil u ostatních aut 

respekt, a vesměs všichni projíždějící pochopili, oč jde, a byli k našemu průvodu tolerantní.  

Masopustní rejdění pokračovalo až na parkoviště CVaKu, kde se pokračovalo … jarmark 

s vepřovými hody, muzika, stan s posezením kam se dalo schovat před deštěm a díky topidlu 

i ohřát. Takové zázemí umožnilo nepřízeň počasí zvládnout.  Program pro děti i dospělé, 

zabijačkové pochutiny a muzika až do pozdních nočních hodin, to vše byl náš masopust.                                                                                                                                                                     

Tomu všemu předcházely hodiny a hodiny příprav, vymýšlení, zařizování a nic z toho 

by nebylo kdyby i ostatní nepropadli nadšení z chystaného…. Jířa  Píchová, která nám ušila 

stříšky a sukničky k jarmarečním stolům, Standa projevil talent truhláře a stoly vyrobil, 

Adélka se stala zdatnou prodavačkou a odstála ve stánku několik hodin v mokrých botách, 

a takových odhodlanců tam bylo mnohem víc. Holky  ze SPOZu a Renata s Jířou, 

zastupitelé, osazenstvo CVaKu a hasiči…..ti všichni vstávali do deštivého sobotního rána 

aby,…aby chystali, stavěli, zdobili, přiváželi, odváželi…nejde to ani vše vypsat.   

Všem patří velké díky!   

 

V únoru nás pozlobilo počasí a větrné smrště poškodili jívu u školy, která byla v takovém 

stavu, že bylo více než nutné jí pokácet. Cyklostezka Varhany vedoucí přes náš katastr, byla 

také v neprůchodném stavu a o průchodnost se postarali naši hasiči. K hasičům se ještě 

vrátím, jejich počin si zaslouží samostatný článek. 

 

Pořád se píše, mluví o odpadech, o novém systému plateb o povinnosti vyplnit ohlašovací 

formulář pro plátce, za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 

a odstraňování komunálních odpadů. Jsem si jista, že drtivá většina pochopila a drtivá 

většina ví, co a kam patří. Nicméně, stále se najdou tací, co položí SVŮJ odpad 

k velkoobjemovým nádobám, a starejte se, zaplaťte si, ukliďte si! Platíme za elektřinu, 

co odebereme, platíme za vodu, kterou odčerpáme a platíme za odpad, který vyprodukujeme! 

Většina tuto povinnost plní a řádně, tak proč druhý nedokáže naplnit svoji očipovanou 

popelnici, strčit jí před dům a zaplatit 66,-Kč nebo 132,-Kč (dle objemu nádoby) za výsyp. 

Je to nefér vůči nám ostatním, je to nefér vůči obci, která odpady dotuje, poskytuje plastové 

pytle na tříděný odpad, zajistila dostatečné množství velkoobjemových nádob na tříděný 

odpad, každou sobotu od dubna do října je otevřený náš sběrný dvůr kam trvale bydlící 

můžou odložit svůj odpad za děkuji  a přesto má někdo tak šílený přístup, že se svým bordelem 

(promiňte) obtěžuje nás všechny!!   

Všem, kteří pochopili a nedělají ze vsi smetiště, děkuji (je vás hodně)     

 

 

Lenka Nešlehová                                                                                            

starostka obce 



 

 

 

        Střípky 

z Masopustu  
 

 

 

 

 

 

 



Usnesení ze 4. veřejného zasedání Zastupitelstva obce, 

které se konalo dne 8. února 2023 
 

přítomno: 6 členů ZO  

omluveni: Pícha Tomáš, Burda Jan, Edelmannová Dagmar               8 občanů                                             

zasedání řídila: Lenka Nešlehová 

zapsala: Kindermannová Adéla 

ověřovatelé zápisu: Riantová Hana, Sedláček Pavel 

Průběh jednání:              hlasování - pro:proti:zdržel se 

1. ZO schvaluje program. 6:0:0 

2. Kontrola minulého usnesení – bez připomínek.  

3. ZO revokuje usnesení č. 28, bod 4. ze dne 12. září 2022, kdy byl prodej 

pozemku schválen za cenu 350,-Kč/m2, nová konečná výměra pozemku 

je méně než 200m2, částka za prodej je tedy nižší. ZO schvaluje žádost o koupi 

části pozemku p.č. 567 v k.ú. Nový Oldřichov, o výměře 88 m2 paní L.P., 

bytem Školní ul.1431/16, Děčín VI – Letná 405 02, za cenu 100,-kč/m2. 

Žadatelka zajistí sepsání kupní smlouvy a geometrické odměření na vlastní 

náklady. 

6:0:0 

4. ZO schvaluje prodej pozemku p.č. 569 v k.ú. Nový Oldřichov žadateli panu 

J. P., bytem Východní 2613, Česká Lípa, 470 06 za cenu 350,-Kč/m2. Žadatel 

zajistí sepsání kupní smlouvy na vlastní náklady. 

6:0:0 

5. ZO zamítá žádost žadatelů pana V. K. a paní L. K. o záměr na provedení změny 

v území u dotčených pozemků parc. č. 583, 586, 587/2 a 551 v k. ú. Mistrovice 

u Nového Oldřichova.  Pozemek parc.č. 653/1 je v majetku obce a nelze tak 

žádat o záměr na provedení změny v území. 

6:0:0 

6. ZO schvaluje žádosti spolků o individuální dotace na rok 2023 v rámci zákona 

č. 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů a 

dle schváleného rozpočtu. 

- ČZS Nový Oldřichov ve výši 15.000,-Kč 

- Unie rodičů a přátel školy ve výši 40.000,-Kč 

- TJ Nový Oldřichov ve výši 95.000,-Kč 

- SDH Nový Oldřichov ve výši 30.000,-Kč 

6:0:0 

7. ZO schvaluje pronájem honebních pozemků v majetku obce v honitbě Huníkov, 

k výkonu práva myslivosti na období 2023 – 2033 Myslivecké společnosti 

Česká Kamenice.  

6:0:0 

8. RO č. 1/2023. Po konzultaci s účetní firmou není potřeba rozpočet měnit 

rozpočtovým opatřením.   

 

9. ZO schvaluje navýšení pracovních míst o jednu pracovní pozici referentky 

obecního úřadu. 

6:0:0 

10. ZO schvaluje vyhlášení Veřejné výzvy na pozici referentky obecního úřadu 

dle § 6, zákona 312/2002. 

6:0:0 

11. ZO schvaluje dotaci pro JSDH Nový Oldřichov od nadace Agrofert ve výši 

50.000,-Kč na nákup zásahových kompletů.  

6:0:0 

12. Diskuse s občany na téma Masopust a Územní plán.  

13. ZO schvaluje usnesení.   6:0:0  
 

Poznámka: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle zákona 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném 

znění. Osobní údaje jsou v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích (obecní 

zřízení), k nahlédnutí na sekretariátu OÚ. 

 

 

 



                              ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
Následující konání veřejného zasedání Zastupitelstva obce bude dle zákona o obcích 

oznámeno elektronicky na webových stránkách, fyzicky na úřední desce 

a plakátovacích plochách.  

 

HASIČI NOVÝ OLDŘICHOV 
V sobotu Hasiči Nový Oldřichov vyrazili k našim sousedům do německého Meuselwitzu 

na hasičské závody, kterých se Hasiči Nový Oldřichov zúčastňují již tradičně.  

Sobotní den strávili závodně a rozhodně se nám vrátili se ctí. Závod byl pořádán po dvouleté 

covidové pauze a všech 14 závodních družstev nastupovalo do soutěže s nejvyššími 

očekáváními.  

Do závodu, který byl 5km dlouhý nastupovala dvě naše družstva. Počasí závodu moc nepřálo, 

nicméně odměnou za to bylo krásné první a čtvrté místo. Krásná práce a my děkujeme, 

za důstojnou prezentaci naší JSDH a naší obce.  

 

Ještě u hasičů zůstanu. V tomto roce už stihli naši hasiči vyjíždět na požár skládky a po 

dvakrát zasahovali v naší obci u zahoření komínového tělesa. Věřte, že jejich počínání by jste 

od profesionálních hasičů  nerozeznali! Opět chci a ráda poděkovat za pomoc při úklidu 

cyklostezky a u školy (už jsem zmiňovala výše). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



POPLAT KY A VŠE KOLEM NICH 
Od 1.1.2022 došlo k podstatné změně v odpadovém hospodářství, tyto změny se 

promítly nejen do agendy poplatků, ale také do povinosti občanů.  

Níže přikládáme souhrn změn a aktuální informace k poplatkům za komunální odpad, které se 

týkají systému odpadového hospodářství tak, jak je nově nastaven v naší obci. 

 

 zrušil se poplatek za každého jednoho obyvatele a nemovitost. Zaveden byl poplatek 

za  litry, který byl vyhláškou stanoven na 0,55 haléřů za 1 litr  

 proběhlo několik termínů čipování, kdy každá nádoba dostala čip s vlastním 

jedinečným kódem, bylo upozorněno, že plechové nádoby nelze očipovat, a tak ani 

využívat 

 přeplněné a navršené nádoby nebude firma AVE vyvážet 

 platba za odpad za rok 2022 je vybírána v tomto roce a tak to bude i roky následující 

(platba za tento rok, bude vybírána v roce příštím) 

 nově je povinnost vyplnit ohlašovací formulář plátcem poplatku za každou nemovitost, 

a to vyplněním formuláře na obecním úřadě, případně elektronicky formou skenu se 

zasláním na email obecního úřadu 

 

Zákon o odpadech určuje plátce a poplatníka: 

„Poplatníkem je každá fyzická osoba, při jejíž činnosti vzniká komunální odpad. Plátcem 

poplatku je vlastník nemovitosti, kde vzniká komunální odpad. Jde-li o budovu, ve které 

vzniklo společenství vlastníků jednotek podle zvláštního zákona, je plátcem toto 

společenství. Plátce poplatek rozúčtuje na jednotlivé poplatníky.“ 

- z tohoto důvodu plyne ohlašovací povinnost plátce poplatku k vyplnění formuláře 

- žádáme o úplné vyplňování formulářů a jejich dodání ve fyzické podobě nebo 

elektronicky a to pouze formou skenu nikoliv fotografie, formulář se zakládá a je 

dokladem a zároveň podkladem vašeho splnění povinnosti a podléhá tak určité úřední 

formě 

- formulář musí být dodán případně doručen do 31.3., tedy do konce splatnosti 

poplatků, kdy zároveň musí být poplatek uhrazen 

- každý plátce ho vyplňuje pouze jednou a to letos, v případě, že se změní majitel 

nemovitosti nebo nastanou jakékoliv jiné změny nahlášené do formuláře  

 

Další důležité informace: 

 od roku 2022 je svoz TÝDENNÍ – každý ČTVRTEK se sváží 

 pokud bude v den svozu popelnice před nemovitostí a bude zaplněna např. jen její 1/3, 

bude odvezena. Zároveň upozorňujeme na to, že její vývoz bude účtován: 0,55 Kč x 

120l nebo 0,55 Kč x 240l (Tak si dejte pozor na to, abyste popelnici v případě, když ji 

nechcete vyvézt, nenechali před nemovitostí). To znamená, že výsyp se vám vyplatí 

opravdu v naplnění kapacity dané nádoby.  

 i v průběhu roku si můžete požádat o změnu objemu nádoby 

 i v průběhu roku můžete požádat o navýšení počtu popelnic – tady prosíme 

a apelujeme, abyste využívali počet nádob dle skutečné potřeby. Nádoby byly 

dodávány firmou AVE a občanům byly a jsou bezplatně k dispozici, nicméně některé 

nemovitosti mají několik dalších nádob, které nevyužívají na svoz komunálního 

odpadu, proto do budoucna uvažujeme o zpoplatnění dalších nádob a úpravu 

vyhlášky, která bude určovat počet nádob na nemovitost. Neradi bychom ale 

k tomuto kroku přistupovali, a proto opravdu prosíme, využívejte a žádejte pouze o ty 

nádoby, které skutečně potřebujete pro svoz komunálního odpadu. 

 

 

 



Jak je to v praxi: 

 firma AVE přijede, načte kód, popelnici vyveze a její vývoz se čtečkou přenáší 

do softwarového systému firmy AVE.  Tento seznam je obci předáván každý měsíc 

a současně je vyvěšován na stránkách obce. V případě zájmu je možné do seznamu 

nahlédnout i na obecním úřadě.  

 pokud nebude platba včas a v termínu uhrazena, obec bude rozesílat platební 

výměry, ve kterých je možné nastavit penále až 3x vyšší než je samotná platba. 

Nehodláme k tomuto kroku přistupovat, ale pokud ani po upozornění nebude platba 

provedena, penále se bude účtovat. Termín splatnosti je vždy do 31.3. daného roku. 

 systém tříděného odpadu se nemění. A to jak pytlového, tak jednotlivá stanoviště, kde 

jsou umístěné kontejnery na tříděný odpad. Místa ani počty nádob se v tuto chvíli 

nebudou navyšovat. 

 

 doporučujeme využívat pytle na tříděný odpad. Zároveň vás žádáme – dávejte je ke 

svozu až po naplnění. Plastové lahve sešlapat, krabice, kartony, roztrhat apod. 

V případě významně zvýšených nákladů se poměrem bude zvyšovat poplatek za odpad.  

 

Podnikatelé – fyzické i právnické osoby: 

Uzavřou si smlouvu na tříděný a komunální odpad se společností, která odpad sváží. 

Jakoukoliv. Obec v tomto směru danou společnost nenařizuje, rozhodnutí je čistě 

na podnikateli.  

 

 

Posledním neméně důležitým upozorněním je, že s platbou za odpady, převážná 

většina z vás zapomíná hradit také ostatní poplatky, prosíme o kontrolu plateb 

na účet i těch fyzických, zda máte skutečně uhrazeny všechny poplatky, které 

vůči obci máte. 

 



REVIZE ČIPŮ A OZNAČOVÁNÍ NÁDOB 

Na přelomu měsíce března a dubna bude probíhat aktualizace a revize 
funkčnosti čipů za účasti zástupců firmy AVE.CZ  a zaměstnanců obecního 
úřadu. O všem vás budeme ještě včas informovat letáky vloženými do schránek, 
na obecních vývěskách a na webových stránkách obce. Na termíny revize, bude 
nutné nechat všechny vámi využívané nádoby před nemovitostí dostupné tak, 
aby mohlo dojít k načtení čipů a jejich následné kontrole funkčnosti. Zároveň 
všechny odkontrolované nádoby budou označeny samolepkou s nápisem 
„očipováno“. Revize čipů je nutnou kontrolou jejich funkčnosti a zároveň 
aktualizací adres. Několika nemovitostem se během roku přiřazují čísla 
evidenční a popisná, a tak je třeba provádět fyzickou aktualizaci také 
pro správnou identifikaci a přiřazování nádob.  
Dále chceme znovu upozornit, že na vývoz se smí využívat jen ty nádoby, které 
jste si nechali očipovat. Je v rozporu s vyhláškou využívat na vývoz 
komunálního odpadu jinou nádobu než tu, na které je připevněn čip!  
 
DŮRAZNĚ UPOZORŇUJEME, že nádoby, které vám poskytla bezúplatně obec, 
jsou majetkem firmy AVE a pokud bude nádoba bez čipu používána na svoz 
komunálních odpadů, bude tato nádoba zaměstnanci firmy AVE případně obce 
nemovitosti odebrána.  
  
 

Předběžné a předpokládané termíny pro revizi čipů jsou: 
 PO a ÚT  3.- 4. dubna,  

v případně nepříznivého počasí proběhne náhradní termín revize:  
PO a ÚT 17.-18. dubna 

 
 
 

Revize proběhnou od ranních časných hodin, proto prosíme, připravte 
všechny vaše popelnice využívané pro svoz komunálního odpadu 

před nemovitosti již v neděli večer.  
Protože bohužel nedokážeme dopředu předpokládat příznivé počasí, 
nechejte popelnice dostupné před nemovitostí pro oba tyto termíny. 

Že proběhla revize vašich nádob, poznáte tak, že bude/budou 
označeny samolepkou, v tomto případě si již můžete popelnici opět 

stáhnout mimo svozovou trasu. 
 
 



                                     INSPEKČNÍ ZPRÁVA 
Inspekční zpráva je mnohostránkový dokument od České školní inspekce 

a v minulém čísle jsem slíbila, že se k tématu vrátím. Vážně to nešlo obsáhnout v jednom 

zpravodaji. V minulém čísle jsme se věnovali škole, ale není to jen škola kdo byl hodnocen 

a zkoumán. Inspekce se věnovala i naší Mateřské škole, družině, ale i školní kuchyni.  

Vzdělávání ve školní družině probíhá dle školního vzdělávacího programu pro zájmové 

vzdělávání, který navazuje na ŠVP ZŠ. K zájmovému vzdělávání jsou využívány prostory školy 

a zahrada a školní družina vytváří vhodné podmínky pro aktivní a smysluplné trávení volného 

času žáků. V rámci školní družiny probíhá podpora osobnostního a sociálního rozvoje žáků. 

 MŠ poskytuje vzdělávání také dvěma dětem se speciálními vzdělávacími potřebami, což bylo 

inspekcí výborně kvitováno. Funkční uspořádání třídy s volně přístupnými hračkami, knihami, 

a pomůckami, včetně interaktivních, přirozeně podporuje samostatnost dětí, umožńuje jim 

realizaci různorodých aktivit i odpočinku. Nezbytnou personální podporou pro nejmladší je 

kvalifikovaná chůva, která dětem poskytuje psychické bezpečí a provází je hladce fází 

adaptace na prostředí MŠ. Kolegiální spolupráce mezi chůvou a učitelkami je funkční 

a přínosná. Pracovníci školy vedou děti i žáky k bezpečnému chování. 

Budova školy je zabezpečena elektronickým systémem. Škola vede děti a žáky ke zdravému 

životnímu stylu, nejen dostatkem sportovních aktivit, ale velký důraz je kladen na vyvážené 

stravování, které je nutričně pestré s dostatkem ovoce a zeleniny. Zřejmý je také zájem 

zřizovatele o zlepšení podmínek výchovy a vzdělávání dětí a žáků, což dokládá jeho výrazná 

finanční podpora směřující nejen k zajištění provozu, ale také různých aktivit školy. Zřizovatel 

také přispívá na obědy pro všechny děti a žáky, a na zajištění chůvy pro děti dvouleté.      

                          

 

 

Školní novinky 
 

ERASMUS V NAŠÍ ŠKOLE 

Jak jste se mohli již několikrát dočíst v těchto novinách, naše škola se v minulém roce zapojila 

do projektu Erasmus+. Přestože jsme velice malá škola a šance na obdržení dotací jsou minimální, 

pokusili jsme se o ně alespoň zažádat. A světe div se, podařilo se. S podobnými akcemi nemáme 

žádné zkušenosti, tak byl náš první projekt velice skromný a vše bylo jen na zkoušku. Zažádali jsme 

si o stínování učitelů na pracovišti a návštěvu našich dětí školy v zahraničí. Projekt se soustředí 

na nové vyučovací metody, práci s moderní IT technikou, zapojení informovanosti žáků 

do roblematiky životního prostředí, poznávání jiné kultury a památek a v neposlední řadě nás zajímá 

inkluzivní vyučování v zahraničí. Samozřejmostí je rozvoj znalosti anglického jazyka a hledání 

kamarádů na dálku. Zapojit do projektu, jsme se rozhodli za pět minut dvanáct, tak jsme si ani 

nevybírali státy hostitelských škol. Pomocí online komunity evropských škol se nám podařilo sehnat 

hostitelskou školu Ceip Concepción Arenal ve Vila Real ve Španělsku a abychom viděli více, pro děti 

jsme se spojili se školou Ceip Tíncer v hlavním městě jednoho z Kanárských ostrovů, Santa Cruz 

de Tenerife. 

Stínování učitelů na pracovišti již proběhlo. V loňském říjnu odletělo pět učitelek z Oldřichova 

do malého městečka Vila Real ve Španělsku. Je to menší klidné městečko, které se nachází pouze 

10 kilometrů od moře v provincii Valencia. Možná znáte město Vila Real díky fotbalu. V době naší 

návštěvy se zrovna dostavoval nový stadion. Přesto není nijak turisticky vyhledávané, díky tomu jsme 

měly možnost, poznat místní kulturu a místní školství bez přetvářky. Ve městě je škol více, my jsme 



navštívily jednu státní školu, která není zrovna největší, ale pro nás je velice zajímavá. Ve Španělsku 

mají jednotlivé regiony vlastní nářečí, které je dosti rozdílné. Tuto školu navštěvují děti, které mluví 

valencijsky, jiné mluví španělsky a aby toho nebylo málo, žije zde hodně imigrantů, kteří také nemluví 

moc dobře španělsky. Vyučování zde proto není vůbec lehké a díky jazykovým bariérám přestali 

na škole používat ve výuce učebnice. Při naší návštěvě jsme se soustředily jak na výuku na prvním 

stupni, tak na výuku v mateřské škole. Obě byly v něčem rozdílné od naší školy.  

Co pro nás bylo asi nejvíce šokující, bylo školní okolí. V okolí školy byl pouze beton. Zahrada byla 

betonová, hřiště bylo betonové. I zahrada pro děti z mateřské školy byla celá betonová. Jen u dopadů 

ze skluzavek byla pogumovaná zem. Jediná známka života byly učitelky, děti a jeden olivovník 

na zahradě u mateřské školy.  

Školka má podstatně více dětí, a proto jsou rozděleny do tříd podle věku. Nejmenší jsou dvouleté, 

nejstarší šestileté. V každé třídě je malá oddělená místnost, kde je záchod, umyvadlo a prostor 

na výtvarné a učební pomůcky. Ve třídách mají stolečky, místa na odpočinek a volnou činnost, 

a mnoho různých pomůcek. Z každé třídy mají děti přístup na malou předzahrádku, které jsou 

jednotlivě oddělené plůtky. Když jsme je poprvé navštívily, zaujaly nás barevné zástěrky 

se jmenovkami, které měly na sobě paní učitelky. Zajímavé bylo také, že děti a to ani ty nejmenší, 

nechodily po obědě spát, jen odpočívaly většinou při relaxační hudbě a to jen asi půl hodiny. Další 

zajímavostí pro nás bylo, že svačiny si děti nosí z domu. Některé děti chodí ve školce na oběd, hodně 

jich ale obědvá doma. Aktivity během dne byly dost podobné jako u nás. Co se nám moc líbilo, byla 

extra místnost s modrým UV světlem, kterou využívali na různé pokusy. Děti jsou ve svých třídičkách 

od 9ti hodin většinou do 14ti hodin. Někteří rodiče chodí do práce dříve nebo naopak končí déle, 

proto tam mají něco jako naší družinu, kde jsou jiné paní učitelky a hlídají děti všech věkových 

kategorií před devátou a po čtrnácté hodině. 

Školní děti nenavštěvují ráno družinu a nechodí do školy dříve. Odpoledne ale některé děti družinu 

využívají. Škola začíná v 9 hodin ráno a končí ve 14 nebo 15 hodin. Děti se ráno sejdou před školou 

a ekají na devátou hodinu. To začne ve škole hrát hudba, která je obměňována a třídní učitelé si 

chodí pro své třídy před vchod. Do školy jdou pak společně. Nemají šatny a nepřezouvají se. Opravdu 

je všude beton. Před svými třídami mají věšáky na bundy a své věci. V hodinách používají podobné 

aktivity a pomůcky jako naše děti. Výuka neprobíhá ve čtyřicetipěti-minutových hodinách jako u nás, 

ale v delších blocích. V každé třídě jsou vždy dvě učitelky a většinou ještě jedna asistentka. Při naší 

návštěvě jsme viděli výuku hudební výchovy, práci ve skupinách, kdy probíhala výuka čtení 

a matematiky zároveň. Zapojily jsme se do procvičovací španělské gramatiky úloh z matematiky 

s pohybem, které probíhaly venku. Byly jsme na násleších u různých vyučujících a viděly různé 

postupy práce. V hodině angličtiny s námi žáci pátých ročníků udělali rozhovor do školních novin. 

Zaujalo nás, že mají do výuky matematiky zapojen jednou týdně šachový blok, kdy děti rozvíjí své 

logické myšlení. To by se nám líbilo i u nás, jen na to zatím nezbývá ve výuce čas. 

Kromě běžné výuky jsme se byly podívat na výuce plavání, které probíhalo hodně podobně jako 

u nás. Se čtvrtým ročníkem jsme navštívili místní tiskárnu, kde nám ukázali, jak se tisknou kalendáře 

a reklamní letáky. S pátým ročníkem jsme navštívili balírnu citrusů. V říjnu zrovna začínala sezona 

mandarinek, tak jsme měli podrobný výklad s ukázkou i ochutnávkou.  

Všichni zaměstnanci i děti byli velice milí a přátelští, děti velice zvědavé a my jsme si týden s nimi 

opravdu užily. 

V lednu nás na oplátku navštívily tři kolegyně ze školy ve Vila Real. Dvě z nich jsou učitelky v mateřské 

škole, třetí pak školní psycholožka. Protože mají rády rušnější život města, bydlely v České Lípě. U nás 

si pak užívaly sníh, který viděly po několikáté v životě, ale vždy jen v malém množství. Paní učitelky 

jsou velice milé a zajímalo je úplně všechno. Na střídačku navštěvovaly školku i školu a sledovaly naši 

práci a pomůcky. Zajímaly je ranní aktivity ve školce, byly s dětmi i venku. S předškoláky strávily 

předškolní výuku po obědě. V mateřské škole se zúčastnily také výuky angličtiny a navštívily naše 

hasičské muzeum, kterým je provedl pan Duda. Byly se podívat na sportovním kroužku, který se konal 



venku.  Ve škole byly na náslechu v hodině vlastivědy, kde paní ředitelka vyprávěla dětem 

o Španělsku, na vyučování českého jazyka, hudební výchovy. Bádaly v matematice u velkých dětí, 

u malých se zapojily do využití robotiky v matematice. Se školou se ve čtvrtek vydaly na exkurzi 

do Sklářské průmyslové střední školy v Kamenickém Šenově, kde všechny ochotně provedl sám pan 

ředitel. Škola se nám všem moc líbila a myslím, že některé děti o ni projevily zájem. Během jednoho 

odpoledne navštívily jednu ze sklářských firem v okolí, protože jim nemůžeme neukázat sklářský 

průmysl, který je pro náš region tolik typický. Dovolím si říct, že se jim u nás líbilo a návštěva splnila 

účel. Společně jsme se shodly na tom, že naše výuka není výrazně odlišná. V jejich mateřské škole 

využívají stejné metody a aktivity. Ve škole podle nich pracujeme víc prakticky, než v jejich škole. 

Líbilo se jim, že v naší škole je oproti Španělsku opravdu ticho. S tím musíme souhlasit, ale nebylo to, 

že by jejich děti byly neposlušné. Jen je tam hodně jiná celková mentalita. Už nyní se moc těšíme, až 

nás za rok navštíví i děti z téhle školy. 

Před tím nás ale čeká ještě hodně adrenalinu. 15. března k nám na týden zavítají děti ze školy 
na Tenerife, na které se už teď všichni moc těšíme a právě jim připravujeme program. My je 
na oplátku navštívíme v květnu, čehož se už naše děti nemohou dočkat. Některé poletí poprvé a hned 
opravdu daleko… O tom ale až po tom… 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



LYŽAŘSKÝ KURZ V NAŠÍ ŠKOLE 
Po několika letech, kdy nám na střídačku rušil kurzy covid a nedostatek sněhu, se nám letos podařilo 

vyjet..  Zájem dětí o lyžování byl překvapivě veliký. Přihlásilo se nám dvacet-jedna dětí, což jsou skoro 

všichni. Letos jsme byli již poučeni a neplánovali si žádná přesná data. Prostě se jelo, když jely vleky. 

Rozhodovali jsme se mezi sjezdovkami na Polevsku, která je opravdu blízko a v Horním Podluží. 

Vyhrála nabídka v Horním Podluží a rozhodně nelitujeme. Většina dětí si zde půjčila i celou lyžařskou 

výbavu za velice výhodnou cenu. Paní Bláhová z půjčovny byla velice ochotná a vše nám perfektně 

připravila. Protože se vše řešilo za pochodu a jelo se, když napadl sníh, neobjednávali jsme autobus. 

Využili jsme hasičského auta, kam se vejde více dětí. Tím nás vozil pan Stanislav Dvořák, který nám 

pomáhal i pod svahem, za což mu moc děkujeme. Ti co se nevešli, jezdili auty učitelek. Velkou 

výhodou je, že naše paní družinářka Dagmar Čejková a bývalá i současná paní starostka Marcela 

Novotná a Lenka Nešlehová jsou zkušené lyžařské instruktorky a všechny nám slíbily pomoc při 

výuce. Díky nim jsme proto mohli celý kurz realizovat dosti levně a jsme jim za to moc vděčni. Velké 

dík pak patří panu Jakubu Navrátilovi, který zaskočil za instruktorky, když nemohly. Nevím, 

co bychom si bez něho počali. 

Děti byly vážně skvělé. Většina z nich stála na lyžích úplně poprvé a to co zvládly za čtyři dny, zaslouží 

velkou pochvalu. Úkol prvního dne byl postavit se na lyže, zvládnout základní postoj a naučit se jezdit 

na kotvě. Zvládli to všichni a většina z nich, jezdila za dvě hodiny na kotvě sama.  Po prvním dnu bylo 

vidět, že jsou všichni nadšení a že jsou rádi, že překonali svůj strach. Překvapovali nás hlavně ti, 

co nechtěli do posledního dne jet vůbec. Po čtyřech dnech bylo vidět veliké zlepšení u všech 

zúčastněných. Ti co již lyžovali, jezdili z vrchu sjezdovky a pomalu zdokonalovali svou techniku. 

Ostatní se naučili zastavit bez pádu, zatočit a samozřejmě sjet. Velké umění byla jízda na kotvě. 

Většina dětí ji zvládla sama, někteří jezdili s dospělými. V každém případě všichni nakonec zvládli 

vystoupit z kotvy v půli kopce a zůstat stát, což není zrovna jednoduché. Vše bylo ztížené počasím, 

které nám moc nepřálo. Buď foukalo, nebo sněžilo, nejhorší byl ovšem déšť. Přesto si nikdo 

nestěžoval. Díky počasí jsme byli zatím pouze čtyřikrát ze slíbených šesti dnů. Uvidíme, jestli se nám 

podaří ještě vyjet. Jsme rádi, že jsme je tímto sportem nadchli a víme, že už doma přemlouvají rodiče, 

aby s nimi jezdili také. Pokud se nám letos kvůli počasí nezadaří, těšíme se již nyní na příští sezónu. 

 

 

 

 

 

 

 

 



KULTURNÍ KALENDÁŘ V OBCI 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PODĚKOVÁNÍ 
 

     
 

    „Srdečně děkuji obecnímu úřadu a SPOZu za přání, krásnou 

kytičku a milý dárek k mým narozeninám. Přeji vše dobré.“ 

                                                   Peterková Václava 

 

 „Touto cestou bych chtěla poděkovat Standovi Šrédlovi 

ze Šajby, který nás zachránil před vyhořením, když si všiml 

plamenů šlehajících z komína našeho domu, neváhal a sám 

se snažil utlumit požár komína. Zavolal hned hasiče, kteří 

požár komína postupně zvládli a tak zabránili požáru celého 

domu. Poděkování také patří Oldřichovským dobrovolným 

hasičům a profesionálním hasičům z Nového Boru, České Lípy 

a České Kamenice. V neposlední řadě děkuji paní starostce 

Lence Nešlehové, která nám nabídla ubytování v pokojí Centra 

pro vzdělávání a kulturu.“ 

                                                   Rohalová Eva 

 

Datum Název akce Pořadatel 

25.3.2023 Ples Unie rodičů a přátel školy 
na téma Zpátky do minulosti 

Unie rodičů a přátel 

školy 



DROBEK Z  KNIHOVNY 
Oddíl kopané Sokol byl založen v roce 1946  jako  Mistrovice-Oldřichov. 

V následujícím roce vstoupil do severní Pelikánovy župy fotbalové a byl zařazen 

do III. třídy. Zde hrál se střídavými úspěchy. V roce 1947 bylo klubu odňato hřiště na Holanově louce 

a jen s velkými těžkostmi se dohrála soutěž na vypůjčeném hřišti v Kamenickém Šenově. Na sklonku 

roku 1948 byla klubu pronajata louka za továrnou Friedrich ( u drůbežárny), kde bylo postaveno 

provizorní hřiště. V roce 1949 byl fotbalový oddíl sloučen s místní tělocvičnou jednotou Sokol. 

Za pomoci občanů Mistrovic a Oldřichova se vybudovalo nové hřiště, které pak bylo u příležitosti 

Sportovního dne 8. května 1949 slavnostně otevřeno. Slavnost za účasti 400 diváků zahájili starosta 

Sokola Josef Podaný a předseda MNV Josef Blažejovský. Byly sehrány dva zápasy v odbíjené 

s oddílem z Kamenického Šenova. Dále se konal zápas dvou místních ženských jedenáctek v kopané, 

vdané porazily svobodné těsně 2.1. Utkání řídil řezník pan Srstka. Poté sehrály přátelský zápas 

nejprve fotbalové zálohy - místní Sokol prohrál s Tatrou Česká Lípa 1.2. V mistrovském zápase byl 

Sokol Mistrovice-Oldřichov také poražen Tatrou Česká Lípa 2.3. 

Z naší krásné knihy KDYSI MISTROVICE, DNES NOVÝ OLDŘICHOV pro Vás vybrala    
knihovnice Irena Pokorná 

 
 

 

 

 

SBĚROVÝ DEN 
 

Dne 15. dubna 2023 v sobotu proběhne v naší obci sběr nebezpečného 
odpadu. 

 

Nebezpečné odpady – AKU baterie, vyřazené léky, plechovky od barev a 
oleje, vyjeté oleje apod. 

 

 

Výrobky pro zpětný odběr – lednice, televizory, mrazáky, zářivky, počítače, 

monitory, elektronické nářadí, hračky apod. 
 

 

Výše uvedený odpad předejte OSOBNĚ přímo na místě BEZPLATNĚ 
pracovníkům firmy AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. 

Přijedou do Vaší obce se speciální svozovou technikou. 
 
 

MÍSTO A ČAS PŘISTAVENÍ SBĚROVÉHO VOZU: 
 

 

Nový Oldřichov 
 

U sběrny odpadů 800 –  900 hod. 
 

       
 



 POPLATKY ZA ODPADY A OSTATNÍ 

POPLATKY 

 

 

POZOR ZMĚNA! 
 

Od 1.1.2023 se mění výše poplatku za zpravodaj a to: 

 z 96,- Kč na 120,- Kč. 
 

 
SHRNUTÍ POPLATKŮ A JEJICH ČÁSTEK 

 

 v roce 2023 budou splatné tyto poplatky a to do 31.3.! 
 

 poplatek za psy 

o základní sazba 100,-Kč za 1. psa 

o důchodci 50,-Kč za 1. psa  

o každý další pes 200,-Kč  
 

 předplatné zpravodaj – 120,-Kč/ rok  

POZOR ZMĚNA OPROTI PŘEDCHOZÍMU ROKU! 

 

 

 pronájem pozemků – částka individuální dle smlouvy (je potřeba hlídat 

si platnosti vašich smluv a v případě končící smlouvy si zažádat o 
pronájem znovu, smlouvy se v žádném případě neprodlužují 
automaticky). Smlouvy jsou uzavírány na 5 let a nelze žádat o pronájmy 

delší případně kratší. 
 

 pronájem hrobového místa – částka 500,- Kč na 5 let, stejně jako u 

pronájmů pozemku nelze žádat o pronájmy delší. Upozornění – platba za 
pronájem hrobového místa se neplatí automaticky po 5 letech, VŽDY se 

platí až po uzavření smlouvy nové. 
 

 platba za odpad – je nutno odevzdat nejpozději do března ohlašovací 

povinnost k místnímu poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
 

Žádný z poplatků nelze hradit platební kartou 

 

 

 

 

 



                                     

                   V měsíci BŘEZNU významná jubilea slaví: 

Štambach Petr           70let 
Galambová Helena           75 let 
Vinter Jan        75 let 
Fliegelová Etela              75 let 
  

                               Srdečně blahopřejeme 

 

 

Kontaktní údaje obecního úřadu 

telefon:  487 767 220                                mobil -  starostka obce:    724 181 525 

       mobil – místostarostka obce:  736 753 752 

  mobil – úřednice:           730 145 208 
 

www stránky: www.obecnovyoldrichov.cz                               e-mail: uradoldrichov@seznam.cz  

ID datové schránky: kgfaudp 

bankovní spojení: 0903288359/0800 ČS, a.s. Česká Lípa 
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